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Protokół Nr 32/08
z posiedzenia Komisji Rodziny i Polityki Społecznej Rady Miasta Krakowa

odbytego w dniu 7 maja  2008 roku
w sali 303 Urzędu Miasta Krakowa

W posiedzeniu, któremu przewodniczył Stanisław Zięba – Przewodniczący Komisji, 
udział  wzięli  członkowie  Komisji  wg  listy  obecności  stanowiącej  załącznik  nr  1  oraz 
zaproszeni goście wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący  po  stwierdzeniu  quorum  pozwalającego  na  podejmowanie 
prawomocnych decyzji o godzinie 9.00 otworzył posiedzenie witając członków Komisji oraz 
przybyłych gości.  
Następnie przedstawił porządek posiedzenia. 
Komisja przez aklamację przyjęła porządek posiedzenia w brzmieniu:
1. Informacja na temat funkcjonowania systemu wypłacania świadczeń rodzinnych.
2. Zaopiniowanie  projektu  uchwały w sprawie  zmiany uchwały  Nr  CXIV/1167/06  Rady 

Miasta Krakowa z dnia 5 lipca 2006 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Turystyki w 
Krakowie na lata 2006-2013 – według druku nr 612.

3. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXX/375/07  Rady 
Miasta Krakowa z dnia 5 grudnia 2007 roku w sprawie ustalenia cen i opłat za usługi 
przewozowe,  uprawnień  do  przejazdów  ulgowych  oraz  przepisów  taryfowych  w 
komunikacji miejskiej w Krakowie realizowanej na obszarze Gminy Miejskiej Kraków 
oraz  Miast  i  Gmin,  które  przystąpiły  do  porozumień  międzygminnych  w  zakresie 
lokalnego transportu zbiorowego (z późn. Zmianami)  - według druku nr 644.

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miasta Krakowa 
na rok 2008  - według druku nr 629.

5. Sprawy bieżące – rozpatrzenie korespondencji.
6. Oświadczenia i komunikaty.

Ad. 1.
Informacja na temat funkcjonowania systemu wypłacania świadczeń rodzinnych.

Henryka  Kiszka  –  Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Świadczeń  Socjalnych  przedstawiła 
informację   na  temat  wypłacania  świadczeń  rodzinnych  i  zaliczki  alimentacyjnej. 
Poinformowała między innymi, że Wydział Świadczeń Socjalnych realizując w I  kwartale 
2008 r. zadanie „Obsługa i wypłata świadczeń rodzinnych” wydatkował kwotę 20 833 988 zł
Świadczenia rodzinne i zaliczkę alimentacyjną w I kwartale 2008 r. pobierało 29 394 osób, z 
czego:  zasiłki  rodzinne  18 813  osób,  zasiłki  pielęgnacyjne  10 297  osób,  świadczenia 
pielęgnacyjne 542 osoby, natomiast zaliczkę alimentacyjną 2 534 osoby. 
Wypłacono 1 662 świadczeniobiorcom jednorazową zapomogę z tytułu urodzenia się dziecka 
finansowaną  z  budżetu  państwa  oraz  2 074  świadczeniobiorcom  finansowaną  z  budżetu 
Gminy. 
Ponadto  Wydział  na  wniosek  komorników  prowadzi  postępowanie  wobec  dłużników 
alimentacyjnych,  mające  na  celu  wyegzekwowanie  zaległości  powstałych  w  wyniku  nie 
wywiązywania  się  z  obowiązku  alimentacyjnego.  W  tym  celu  Wydział  współpracuje  z 
komornikami  sądowymi,  Miejskim  Ośrodkiem  Pomocy  Społecznej  w  zakresie  ustalenia 



sytuacji materialnej i rodzinnej oraz Grodzkim Urzędem Pracy w celu aktywizacji zawodowej 
dłużnika  alimentacyjnego  oraz  Wydziałem Ewidencji  Pojazdów  i  Kierowców  w  zakresie 
zatrzymywania praw jazdy dłużnikom alimentacyjnym. 
Wojciech Hausner zwrócił się z zapytaniem z czego wynika spadek wypłacania świadczeń w 
tym na rehabilitację i kształcenie dziecka niepełnosprawnego, gdy według danych uzyskanych 
ze szkół, ilość dzieci niepełnosprawnych w szkołach wzrasta. Pytał również z czego wynika 
różnica  pomiędzy  liczbą  świadczeń  -  jednorazowa  zapomoga  z  tytułu  urodzenia  dziecka 
wypłacana z budżetu państwa, a wypłacana z budżetu gminy.
Dyrektor  Kiszka  wyjaśniła,  że  w  pierwszym  kwartale  bieżącego  roku  w  stosunku  do 
analogicznego okresu w roku ubiegłym wysokość  wydatków zmniejszyła się o 8,4 procent, 
natomiast  liczba  wypłaconych świadczeń o  11,1  procent.  Spowodowane  jest  to  spadkiem 
ogólnej liczby świadczeniobiorców. Przyczyną zmniejszenia się liczby świadczeniobiorców 
jest fakt, że od 2004 r. Rada Ministrów w porozumieniu z Trójstronną Komisją ds. Społeczno-
Gospodarczych nie zmieniła kwoty kryterium dochodowego rodziny w przeliczeniu na osobę 
w rodzinie,  uprawniającej  do  przyznania  świadczeń rodzinnych.  Kryterium to  w dalszym 
ciągu wynosi   504 zł na osobę w rodzinie lub 583 zł w przypadku, gdy członkiem rodziny 
jest  dziecko  legitymujące  się  orzeczeniem  o  niepełnosprawności  lub  orzeczeniem  o 
umiarkowanym lub znacznym stopniu niepełnosprawności.
Drugą istotną przyczyną zmniejszenia ilości świadczeniobiorców jest występująca emigracja 
ludzi młodych, częstokroć z całymi rodzinami, którzy podejmują zatrudnienie w krajach UE i 
tam pobierają świadczenia rodzinne na swoje dzieci. 
Dodała,  że  W  tych  rodzajach  świadczeń  gdzie  nie  obowiązuje  kryterium  dochodowe 
występuje  wzrost  dynamiki  świadczeń.  Ilość  świadczeń  z  tytułu  jednorazowej  zapomogi 
finansowej z tytułu urodzenia się dziecka finansowanej z budżetu gminy wzrosła o 24,8% w 
stosunku do I kwartału 2007 r. Różnica pomiędzy ilością świadczeń z tytułu jednorazowej 
zapomogi  finansowej  z  tytułu  urodzenia  się  dziecka  finansowanej  z  budżetu  gminy,  a 
finansowanej z budżetu gminy wynika z zapisu Uchwały RMK, w myśl której zapomoga 
wypłacana jest, gdy przynajmniej jeden rodzic zamieszkuje na terenie Krakowa.
Stanisław Zięba pytał czy gmina może podnieść kryterium dochodowe.
Henryka  Kiszka  wyjaśniła,  że  gmina  nie  może  podnieść  kryterium  dochodowego,  może 
jedynie zmienić wysokość świadczeń.
Poinformowała również, że od 1 października 2008 r.  wchodzi w życie ustawa o pomocy 
osobom  uprawnionym  do  alimentów.  Ustawa  zleca  prowadzenie  postępowań  w  sprawie 
świadczeń z funduszu alimentacyjnego Prezydentowi Miasta – zadanie to będzie realizowane 
przez Wydział Świadczeń Socjalnych.
Przedłożona informacja została przyjęta
Informacja pisemna stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Ad. 2.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmiany  uchwały Nr CXIV/1167/06 Rady 
Miasta Krakowa z dnia 5 lipca 2006 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Turystyki 
w Krakowie na lata 2006-2013 – według druku nr 612.

Katarzyna Gądek  - Dyrektor Biura ds. Turystyki omawiając projekt uchwały poinformowała, 
że konieczność wprowadzenia nowych zapisów w Strategii Rozwoju Turystyki w Krakowie 
na  lata  2006-2013,  stanowiącej  załącznik  do  uchwały  Nr  CXIV/1167/06  Rady  Miasta 
Krakowa z dnia 5 lipca 2006 r., wynika między innymi z uchwalenia nowego Wieloletniego 
Planu Inwestycyjnego oraz ze zmian reorganizacyjnych i  kompetencyjnych w jednostkach 
miejskich  i  komórkach  organizacyjnych  UMK.  Wyjaśniła,  że  głównie  są  to  zmiany 
kosmetyczne, a nie merytoryczne.
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Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono zastrzeżeń.

W obecności 6 członków Komisji w głosowaniu; za pozytywnym zaopiniowaniem – 6 głosów 
(jednomyślnie), Komisja p o z y t y w n i e  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr CXIV/1167/06 Rady Miasta Krakowa z dnia 5 lipca 2006 r. w sprawie przyjęcia 
Strategii Rozwoju Turystyki w Krakowie na lata 2006-2013 - według druku nr 612 -Opinia 
Nr 70/08

Ad. 3.
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXX/375/07  Rady 
Miasta Krakowa z dnia 5 grudnia 2007 roku w sprawie ustalenia cen i opłat za usługi 
przewozowe,  uprawnień  do  przejazdów  ulgowych  oraz  przepisów  taryfowych  w 
komunikacji miejskiej w Krakowie realizowanej na obszarze Gminy Miejskiej Kraków 
oraz  Miast  i  Gmin,  które  przystąpiły  do  porozumień  międzygminnych  w  zakresie 
lokalnego transportu zbiorowego (z późn. zmianami)  - według druku nr 644.

Iwona  Król  –  Dyrektor  Zarządu  Dróg  i  Transportu  omawiając  projekt  uchwały 
poinformowała,  że  zgodnie  z  Uchwałą  Rady Miasta  Krakowa  Nr  XXX/375/07  z  dnia  5 
grudnia 2007 roku, od 1 stycznia br. wprowadzony został zintegrowany system komunikacji 
aglomeracyjnej.  Funkcjonowanie  zintegrowanego  systemu  w  okresie  pierwszych  trzech 
miesięcy  wskazało  na  konieczność  wprowadzenia  kilku  istotnych  uzupełnień  w  zapisach 
uchwały  oraz  uszczegółowienia  niektórych  jej  ustaleń  w  celu  zlikwidowania  niejasności 
odnoszących się  do  przypadków szczególnych  dot.  przebiegu  linii  komunikacyjnych  oraz 
granicy stref biletowych. Ponadto dość licznie składane postulaty  użytkowników systemu, 
wykonujących podróże z obszaru aglomeracji do Krakowa, dały podstawę dla rozszerzenia 
oferty biletowej o bilety uprawniające do przejazdów w strefach biletowych podmiejskiej  
i miejskiej (bilet czasowy 90 minutowy, okresowy na 2 linie). 
W projekcie proponuje się także wprowadzenie jednolitych cen biletów jednoprzejazdowych 
do  kasowania  w  komunikacji  dziennej  i  nocnej.  Tym  samym  ten  sam  typ  biletu 
jednoprzejazdowego  do  kasowania  będzie  obowiązywał  w  obu  rodzajach  komunikacji 
(dziennej i nocnej).
Wprowadzenie  do  obowiązującej  uchwały  przedstawionych  w  projekcie  zmian  
i  uzupełnień  spowoduje  wzbogacenie  oferty  biletowej,  poprawi  jakość  systemu w sposób 
odczuwalny  dla  jego  użytkowników  a  także  pozwoli  na  usprawnienie  zarządzania  tym 
systemem.
Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono zastrzeżeń.

W obecności 6 członków Komisji w głosowaniu; za pozytywnym zaopiniowaniem – 6 głosów 
(jednomyślnie), Komisja p o z y t y w n i e  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały  Nr  XXX/375/07  Rady Miasta  Krakowa  z  dnia  5  grudnia  2007 roku  w sprawie 
ustalenia  cen  i  opłat  za  usługi  przewozowe,  uprawnień  do  przejazdów  ulgowych  oraz 
przepisów taryfowych w komunikacji miejskiej w Krakowie realizowanej na obszarze Gminy 
Miejskiej Kraków oraz Miast i Gmin, które przystąpiły do porozumień międzygminnych w 
zakresie lokalnego transportu zbiorowego (z późn. zmianami)  -  według druku nr 644 – 
Opinia Nr 71/08.

Ad. 4.
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planu  pracy  Rady  Miasta 
Krakowa na rok 2008  - według druku nr 629.

Do powyższego projektu uchwały członkowie Komisji nie wnieśli żadnych zastrzeżeń.
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W obecności 6 członków Komisji w głosowaniu; za pozytywnym zaopiniowaniem – 6 głosów 
(jednomyślnie),  Komisja  p o z y  t  y  w n i  e   zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie 
przyjęcia planu pracy Rady Miasta Krakowa na rok 2008  - według druku nr 629 – Opinia 
Nr 72/08

Ad. 5.
Sprawy bieżące –rozpatrzenie korespondencji
Z uwagi  na  ograniczony  czas  posiedzenia  (posiedzenie  odbywało  się  przed  sesją  Rady), 
Przewodniczący zwrócił  się  z  prośbą o zapoznanie z  korespondencją,   która wpłynęła do 
Komisji.

Ad. 6
Oświadczenia, komunikaty.
Nie zgłoszono oświadczeń i komunikatów.

Wobec zrealizowania porządku, Przewodniczący Komisji o godzinie 9.50 zamknął 
posiedzenie.

  Prowadzący Komisji

       Stanisław Zięba

 Protokołowała:

K. Sitek 
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